



## Arab and International Arbitrators Gatherings

26 April 2017

Doha - Qatar

**Roundtable on**

# Liability of Arbitrators and Arbitral Institutions Under the New Arbitration Law



*Sponsored by:*



<http://www.sharqlawfirm.com>

Dear Sir/Madam Members of the Arab & International Arbitrators Network (AIA)

We are pleased to inform you that the next AIA Meeting will be held on Wednesday 26 April 2017 in

الزملاء والزميلات المحكمون العرب الدوليون الكرام

يسرنا إعلامكم بموعد اللقاء القادم لـ "المحكمون العرب الدوليون" الذي سيتم يوم الأربعاء بتاريخ 26 أبريل 2017 في فندق W الدوحة - قطر

(W Hotel – Doha – Qatar) and we look forward to see you all again. So go ahead and book your place.

حيث نتوق لرؤيتكم مجدداً.  
أملين أن تقوموا بسرعة تأكيد حضوركم معنا.

<b>Date:</b>	<b>التاريخ:</b>
Wednesday 26 April 2017	الأربعاء 26 ابريل 2017
<b>Time:</b>	<b>الوقت:</b>
Meeting 11:00 – 1:30 PM Lunch 1:30 PM	اجتماع 11:00 حتى 1:30 ظهراً غداء 1:30 ظهراً
<b>Venue:</b>	<b>المكان:</b>
W Hotel – Doha – Qatar	فندق W الدوحة – قطر
<b>Cost:</b>	<b>الرسم:</b>
No fees will be applicable for this event	لا يوجد رسم لحضور هذه الفعالية

The Roundtable discussion will focus on:

- The Liability of Arbitrators and Arbitral Institutions under the new arbitration law in Qatar;
- The immunity of arbitrators;
- Are arbitrators exposed to criminal sanctions in certain circumstances?
- The effect of misunderstanding the scope of the arbitrator's liability on the use of arbitration and the future of arbitration in the region.
- (in addition to other areas pertaining to the practice of arbitrators).

سيركز النقاش على النقاط التالية:

- مسؤولية المحكم ومراكز التحكيم وفق قانون التحكيم القطري الجديد؛
- حصانة المحكم؛
- هل يتعرض المحكم لعقوبات جزائية في ظروف محددة؟
- تفهم نطاق مسؤولية المحكم وأثره على اللجوء إلى التحكيم وعلى مستقبل التحكيم في المنطقة؛
- بالإضافة إلى مواضيع أخرى تهتم مجال التحكيم التجاري.

#### AIA profile:

#### The first Arab and International Arbitrators meeting was held in Dubai on 13 March 2013

AIA is a growing network of professionals in the field of international commercial arbitration. We aim to educate and strengthen this community, by organizing events to discuss issues related to arbitration and other forms of alternative dispute resolution in the Arab region, and by creating a networking platform for arbitrators.

#### نبذة عن المحكمون العرب الدوليون

#### عُقد الاجتماع الأول بتاريخ 13 مارس 2013

مجتمع متخصص في مجال التحكيم التجاري الدولي يهدف إلى تبادل وتعزيز خبرات الأعضاء المنتسبون لهذه المجموعة من خلال اللقاءات التي يتم تنظيمها لمناقشة المواضيع المتعلقة بالتحكيم والطرق الأخرى البديلة لحل المنازعات التجارية المتوفرة في العديد من الدول العربية. واجتماعات المحكمون العرب الدوليون محصورة بحضور مجموعة محددة من المحكمين والمستشارين المتخصصين في مجال التحكيم ممن يتم دعوتهم بصفة شخصية.

One of the most important goals of the AIA meetings is to facilitate establishing close relationships and professional links between the AIA Guests attending the AIA events. It is also a suitable way for introducing the knowledge and experience of each member to the other members.

يعتبر التواصل بين الضيوف الذين يحضرون لقاءات المحكمون العرب الدوليون أحد أهم أهدافنا، حيث يؤدي ذلك لتشكيل روابط مهنية متينة تساعد على تعريف الآخرين عن قرب بالخبرات الفنية لدى المشاركين.

**Please respond to this message by letting us know whether you will be attending the AIA Meeting and are able to join us for the meeting. Places are very limited and will be subject to first come first served.**

**We look forward to seeing you soon.**

**RSVP kindly email to:**  
**aia@aia-adr.com**

**يرجى التكرم بالرد على هذه الرسالة وإعلامنا برغبتكم لحضور اجتماع المحكمون العرب الدوليون.**  
**وبما أن الأماكن محددة لذلك سيتم قبول التسجيل على أساس تاريخ التسجيل.**

**أملين حضوركم ومشاركتم ونتطلع للقائكم قريباً.**

**للحجز يرجى ارسال رسالة إلى:**  
**aia@aia-adr.com**

## Previous event:



AIA event in Doha, Qatar 20 October 2016. The event was held on 20 October 2016 in The W Hotel (Doha, Qatar). Prominent arbitrators and ADR specialists have attended the event.

Our speakers spawned a lot of the most interesting discussion:

1. Mr. Sultan M. Al-Abdulla, Managing Partner of Sultan Al-Abdulla & Partners-Doha  
Overview of the Arbitration Landscape in Qatar
2. Khawar Qureshi QC, Managing Partner of McNair Chambers LLC-Doha  
Promoting Transparency & Diversity on the Arbitral Tribunal
3. Prof. Francis Nii Nuertey Botchwell of Qatar University, College of Law  
Whether International Arbitration is a better mode of dispute resolution than Litigation

The gathering afforded delegates a wonderful opportunity to network and discuss important issues in international commercial arbitration.

The follow-on discussion and Q&A addressed issues

## اللقاء السابق:



اجتماع الدوحة/قطر بتاريخ 20 أكتوبر 2016. عقد الاجتماع بتاريخ 20 أكتوبر 2016 في فندق W في الدوحة - قطر. وقد حضره مجموعة من المحكمين والمختصين بالطرق البديلة لحل المنازعات.

كان من بين المتحدثين خلال اللقاء:

- 1- الأستاذ سلطان العبدالله، الشريك التنفيذي لمكتب سلطان العبدالله وشركاؤه - الدوحة.  
موضوع حديثه بعنوان: نظرة مجملّة عن التحكيم في قطر.
- 2- الأستاذ قعوار القريشي، شريك تنفيذي مكتب ماكنير - الدوحة.  
موضوع حديثه بعنوان: الشفافية والتنوع في تشكيل هيئة التحكيم.
- 3- الأستاذ فرانسيس بوتشويل، جامعة قطر - كلية الحقوق.  
موضوع حديثه بعنوان: هل يلائم التحكيم التجاري الدولي بدلاً عن التقاضي.

ودار نقاش فعال، حيث سنحت الفرصة للحضور فرصة للتواصل ومناقشة مسائل هامة تتعلق بالتحكيم التجاري الدولي.

وقد تضمن النقاش والأسئلة مواضيع يواجهها المحكمون، مثل مسائل تحديد الاختصاص، مؤهلات المحكمين، وكيف يمكن للأعضاء في

confronted by arbitrators nowadays, such as jurisdiction, arbitrator qualifications, and gender related questions--including how the AIA network may be able to positively impact these matters via further initiatives and programs.

You can check out photographs of the event at the following link:

<http://www.aia-adr.com/doha-2>

مجموعة المحكمون العرب الدوليون المساهمة بشكل فعال في تحسين ممارسة المحكمين وتطوير المبادرات والفعاليات المتعلقة بالتحكيم التجاري الدولي.

يمكن الاطلاع على صور اللقاء من خلال الرابط التالي:

<http://www.aia-adr.com/doha-2>

# See you There

## Best regards

### AIA team

[www.aia-adr.com](http://www.aia-adr.com)